
ACTA DE REUNIÓ

Junta de Centre de l'ESTCE nº170
Núm. de la sessió: 170
Data: 03/03/2020 12:30

Assistents
Amelia Simó Vidal - President
Juan Ignacio Climente Plasencia - Secretari/a
Ana Carne Olucha - Membre
Ana María Piquer Vicent - Vicepresident
Angel Miguel Pitarch Roig - Membre
Antonio Gallardo Izquierdo - Membre
Belén Altava Benito - Membre
Elena Mulet Escrig - Membre
Eloísa Cordoncillo Cordoncillo - Membre
Enrique Javier Sánchez Vilches - Membre
Florenci Vicent González Adelantado - Membre
Francisco Fabregat Santiago - Membre
Gorka Marco Velasco - Membre
Inmaculada Bruno Romero - Membre
Irene Troncho Sorribes - Membre
Joaquín Luis Sancho Bru - Membre
Jorge Galindo Pastor - Membre
José Ignacio Aliaga Estellés - Membre
José Luis Iserte Vilar - Membre
Julia Galán Serrano - Membre
Julio Ariel Romero Pérez - Membre
Julio Serrano Mira - Membre
Leonor Hernández López - Membre
Mario Ignacio Llusar Vicent - Membre
María Angeles Ibáñez Marín - Membre
María Dolores Bovea Edo - Membre
María Dolores Vilar Vilar - Membre
María Isabel Castillo Catalán - Membre
Delegació de vot de: Raúl Montoliu Colás
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María José Aramburu Cabo - Membre
María de los Reyes Grangel Seguer - Membre
Delegació de vot de: Begoña Martínez Salvador, María Cristina Campos Sancho

María de los Ángeles López Malo - Membre
Néstor Aparicio Marín - Membre
Pérez Soler, Emilio - Membre
Ramón Cabello López - Membre
Raúl Izquierdo Escrig - Membre
Roberto Sanchis Llopis - Membre
Rodrigo Llopis Doménech - Membre
Rosa Ana Vicente Tena - Membre
Salvador Antonio Roselló Ripollés - Membre
Sergi Vello Cardus - Membre
Sergio Mestre Beltrán - Membre
Vicente José Esteve Cano - Membre

Convidats
Ariño Latorre, Carlos Vicente

Ordre del dia

1. Lectura i aprovació, si escau, de l'acta anterior

2. Informe de la direcció

3. Assumptes d'aprovació

1. Nous reconeixements automàtics entre graus de l'ESTCE
Modificació de reconeixements automàtics del Grau en Enginyeria en
Disseny Industrial i Desenvolupament de Productes per part del Grau de
Disseny i Desenvolupament de Videojocs

2. Aprovació, si escau, de la Memòria del Títol Màster Erasmus Mundus Marine
and Maritime Intelligent Robotics.

3. Aprovació, si escau, de l'oferta acadèmica de graus i màsters per al curs
2020/2021

4. Torn obert de paraules

Desenvolupament de la sessió

1. Lectura i aprovació, si escau, de l'acta anterior

Julio Serrano (Dept. Eng. Sistemes Industrials i Disseny) comenta que en el punt
5 de la junta de centre 168 l'acta no ha interpretat correctament el seu comentari.
Parlava de diferents hores de presencialitat entre màsters propis, no entre propis
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i oficials. Sol·licita que s'esmene.

També pregunta per què el nombre de vots respecte a l'adhesió al manifest de
ComunitatxPlanetaUJI registra 37 vots en la primera votació (sobre la
conveniència de votar o no l'adhesió en la junta) i en canvi 40 en la segona
votació (adhesió o no al manifest). La directora i secretari comenten que n'eren
conscients d'aquesta anomalia. Presumiblement es deu al fet que hi havia
diversos vots delegats en aquesta reunió, que segurament s'havien pronunciat
respecte a la segona votació però no respecte a la primera, que va sorgir de
forma espontània en el transcurs de la reunió.

S'acorda aprovar per assentiment les actes condicionades a que s'esmene el
punt 5 de l'acta 168 conforme suggereix Julio Serrano.

2. Informe de la direcció

2.1) Informe sobre activitats dels graus

La directora del centre agraeix el treball i la informació sobre el mateix a tots els
organitzadors i participants en aquestes activitats. Com de costum, hi ha moltes
iniciatives, que mostren que l'ESTCE és un centre molt actiu en aquest
menester. Observa però que la informació pot no ser completa perquè recopilar
aquesta informació no és sempre fàcil, sovint s'infereix a partir d'un tweet.

2.1.1) Jornades de Portes Obertes. A hores de realitzar la Junta de Centre, no
s'han rebut encara nombres oficials de participació, però ens consta que la
participació en els nostres graus ha sigut elevada.

2.1.2) Festival Oculus. Organitzat pel Grau en Comunicació Audiovisual, Grau en
Publicitat i Relacions Públiques i Grau en Disseny i Desenvolupament de
Videojocs. S'han fet ja diverses edicions d'aquest festival consolidat i és un èxit.

2.1.3) Concurs de programació Hash Code de Google. Han participat estudiantat
i professorat del Grau en Disseny i Desenvolupament de Videojocs, Grau en
Enginyeria Informàtica i Grau en Matemàtica Computacional. Aquest és un
concurs a escala mundial organitzat des de Google, en que cal resoldre un
problema d'enginyeria en equip amb el qualsevol llenguatge de programació. Els
millors qualificats passen a la segon ronda, en la seu de Google. Els equips de
l'UJI van fer un bon paper, tant professorat com alguns estudiants. No han
accedit a segona fase, atès que és una competició mundial al màxim nivell, no
únicament per a estudiants.

2.1.4) Acte de lliurament dels diplomes del Màster en Enginyeria Industrial i
premis als millors TFG, TFM.

2.1.5) Visita a l'exposició Women for Mathematics i taller de modelatge 3D per a
les participants del concurs Technovation Girls. El taller el van organitzar Ana
Piquer, Vicedirectora de Graus i Màsters, i Francisco Javier Andrés de la
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Esperanza (Dept. Eng. Mecànica i Construcció).

2.1.6) Lliurament de premis del programa UJI Emprén OnSocial. Van rebre
premis els projectes «ÜGO» i «Telars». Participaven en aquests projectes
Natalia Franch y Vicente López, alumnes del Grau en Enginyeria Informàtica i de
Matemàtica Computacional, respectivament.

2.1.7) És imminent (dia 4/3) el lliurament de premis TFG i TFM i beques per a
estudiants de màster Aula Torrecid.

2.1.8) S'han fet o estan a punt de fer-se Jornades d'Orientació Professional i
Inserció Laboral del Grau en Enginyeria Mecànica i del Grau en Química.
Aquestes són activitats satèl·lit de la Fira d'Empreses que l'ESTCE està
organitzant per al pròxim 25 de març. Sobre la fira, Maria Jo#e Aramburu
(Vicedirectora de Gestió de Qualitat de l'ESTCE) informa que comptem amb la
participació de 27 empreses de l'entorn. S'ha dissenyat un web
(https://sites.google.com/uji.es/firadempreses2020estceuji/pàgina-principal) amb
informació sobre les empreses (agrupades per titulacions afins) i activitats. Es
faran 14 xarrades breus per part de les empreses. Actualment el repte és arribar
als estudiants per fer-los participar. La vicedirectora anima al professorat a ajudar
a mobilitzar-los via xarxes socials i suggeriments en les classes presencials.

2.2) Representants de l'ESTCE en comissions UJI.

a. Observatori de la Recerca/Unitat de Bibliometria amb la finalitat de donar
visibilitat i suport bibliomètric al personal investigador de la Universitat Jaume I.
S'ha seleccionat del nostre centre a Maria Dolores Bovea Edo (Dept. Eng.
Mecànica i Construcció), qui de fet ja compta amb experiència com a
representant del centre en la Comissió de Seguiment del Registre de Grups
d’Investigació.

b. Grup de treball per la sostenibilitat i lluita contra el canvi climàtic. L'objectiu
d'aquesta comissió és definir un pla biennal d’actuació a conseqüència de
l'adhesió de l'UJI a la declaració d'emergència climàtica de l'ONU. S'ha
seleccionat com a representant a Francisco Fabregat (Departament de Física).
Podrà ser ell mateix el que acudisca a les reunions o delegar en alguna altra més
pròxima als temes a tractar en cada reunió. De fet la majoria dels membres de la
comissió són, per qüestions d'experiència professional en la temàtica, personal
de l'ESTCE.

Francisco Fabregat comenta que han ja tingut una primera reunió, i s'espera una
segon el 20/3 sobre mobilitat i residus, en la que participarà per part de l'ESTCE
Antonio Gallardo (Dept. Eng. Mecànica i Construcció). Si qualsevol vol fer una
proposta, li la pot fer arribar fins eixa data. Seguiran després reunions sobre
difusió i investigació sobre canvi climàtic. Ens mantindrà informats.

2.3. Acreditació institucional.

Hi ha voluntat per part del consell de direcció de l'UJI de reemplaçar els
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processos d'acreditació dels graus individuals per acreditació de centres
complets, què suposaran a mig i llarg termini un estalvi de temps i recursos. El
vicerectorat de Planificació, Coordinació i Comunicació ens ha sol·licitat que
l'ESTCE siga el primer centre de l'UJI a passar aquest tipus de procés, vist que
en un estudi previ els indicadors són superiors als dels altres centres. La mateixa
rectora, Eva Alcón, ha agraït en Consell de Govern la disposició del nostre
centre.

La comissió de qualitat del nostre centre estarà constituïda per Amèlia Simó
Vidal (directora del centre), María José Aramburu Cabo (vicedirectora de gestió
de qualitat), Ana Piquer Vicent (vicedirectora de Graus i Màster), María Teresa
Luis de Celis (administrativa ESTCE, representant del PAS) i David Curtó Payà
(representat de l'estudiantat). Maria José Aramburu, que liderarà el treball,
explica que començarem amb una auditoria interna sobre l'activitat del curs
18/19. En cas d'èxit, en juny ens sotmetrem a una pre-auditoria externa i
finalment en la tardor a l'auditoria definitiva. L'acreditació institucional no ha de
suposar un treball extra -excepte per a ella, en tasques de coordinació i
supervisió-, però demana als responsables dels títols un esforç enguany per ser
el primer i requerir l'adaptació conseqüent.

La directora del centre agraeix el treball a tots els implicats en aquest projecte.

2.4) Altres assumptes.

a. Apunts en webs externs.

La directora recorda que hi ha alguns webs externs on es pot trobar penjat
material de professorat UJI (amb drets intel·lectuals). Si algú troba el seu material
en algun d'aquests llocs, pot posar-ho en coneixement de Secretaria General
perquè prenga accions pertinents. Es vol fer notar però que de vegades basta
amb contactar amb els responsables del web per a notificar que un material
concret ha sigut penjat per algun usuari de forma fraudulenta, i procediran a
retirar-ho ells mateixos. S'ha donat el cas recentment amb el web "studocu" i
professorat del departament de matemàtiques.

b. Botelles de plàstic en la cantina.

És una demanda de ja fa temps que la cantina de l'ESTCE substituïsca les
botelles d'aigua de plàstic per algun recipient més ecològic. El problema és que
l'ús de botelles de vidre reciclables encareix el producte i el plec de condicions
vigent de la contractació del servei cafeteria no permet encarir el menú. La
directora recorda però que es pot demanar una botella de vidre pagant un petit
suplement. Es demanarà als responsables de la cafeteria que publiciten aquesta
possibilitat.

En torn obert de paraules, Rodrigo Llopis (vicedirector del grau en Enginyeria
Mecànica, Dept. d'Enginyeria Mecànica i Construcció) observa que la cafeteria
en el seu nou horari dóna servei fins a les 19:30h, però en la pràctica a les 19:10
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sovint deixen de servir perquè el personal ja comença amb els preparatius previs
al tancament. La directora del centre comenta que aquest punt el comentarà amb
el vicerector de Campus i Vida Saludable, Rafael Mayo.

Roberto Sanchis (director del Dept. d'Enginyeria en Sistemes Industrials i
Disseny) comenta que l'ús de botelles de vidre no és la solució per a minimitzar
l'impacte ecològic del consum d'aigua en la cafeteria. La solució òptima seria la
disponibilitat d'aixetes i gots. La directora respon que el vicerectorat de Campus i
Vida Saludable n'és conscient i té voluntat d'instal·lar fonts, però no es pot fer
dins del recinte de cafeteria mentre estiga vigent el plec de condicions actual.

c. Estudia - investiga.

La directora informa que s'està encetant un procés de canvis en el programa. Hi
ha programada una reunió al respecte el divendres 6/3/20 amb la Vicerectora
d'Estudiantat i Compromís Social, Immaculada Rodríguez. Els primers canvis ja
s'han implementat enguany, on els estudiants ja no seleccionen grup
d'investigació en primer curs. L'objectiu és que prenguen la decisió amb més
coneixement de les diferents branques en un grau, i que el primer any es centren
a adaptar-se a la universitat. Des de l'ESTCE es vol suggerir que el vicedirector
de grau faça paper d'orientador per a aquests estudiants. Si hi ha qualsevol
suggeriment per part d'algun professor o professora, pot posar-se en contacte
amb la direcció del centre abans de divendres.

3. Assumptes d'aprovació
1. Nous reconeixements automàtics entre graus de l'ESTCE

A petició de la direcció del Grau en Disseny i Desenvolupament de Videojocs,
es proposa suprimir el reconeixement entre DI1008 (Expressió Artística I) i
VJ1202 (Expressió Artística). No obstant la supressió, continua havent 36
crèdits de formació bàsica en branca d'arquitectura i enginyeria reconeguts
entre els dos graus, i per tant es compleix la normativa.

S'aprova, per assentiment.

2. Aprovació, si escau, de la Memòria del Títol Màster Erasmus Mundus Marine
and Maritime Intelligent Robotics.

La directora del centre recorda que els Màsters Erasmus Mundus són
convenis entre universitats europees amb finançament propi. El pla d'estudis
del màster ha passat el període d'exposició pública amb una única al·legació,
emesa pel mateix personal tècnic que ha preparat la documentació, per a
corregir una petita deficiència formal. No hi ha per tant cap problema
declarat.

Hom pot trobar la informació completa del màster en el web:

http://www.master-mir.eu/admission-requirements/

Atés que no hi ha en la junta de centre representants del màster, és Maria
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Isabel Castillo (directora del Dept. d'Enginyeria i Ciència dels Computadors)
qui fa un breu resum sobre el mateix. És un màster on participen 4
universitats. El primer any es cursa en la universitat coordinadora, Université
de Toulon (França). El segon any es pot cursar segons itinerari en Norwegian
University of Science and Technology, Universitat Jaume I o Instituto
Superior Técnico de University of Lisbon. Hi ha 22 alumnes becats per any,
dels quals 6 estudiaran amb seguretat en l'UJI. Com que el primer any que
s'imparteix el màster és el 2020/2021, el pròxim curs encara no hi haurà
estudiants ací.

S'aprova, per assentiment.

3. Aprovació, si escau, de l'oferta acadèmica de graus i màsters per al curs
2020/2021

En referència als graus, la directora del centre agraeix als vicedirectors i
vicedirectores de grau el seu treball per tal d'arribar a un consens de forma
transparent i raonable.

La forma de repartir el POD és la mateixa de l'any passat. Arriba a l'ESTCE
una borsa de crèdits des de Vicerectorat de Professorat i Ordenació
Acadèmica -enguany amb 14,9 crèdits menys que l'any passat-. Per al
repartiment, l'equip de direcció es reuneix i cadascú explica els criteris per a
veure les necessitats reals del seu grau. Aquestes necessitats no són iguals
entre graus, perquè cada un té característiques pròpies, però en general
s'ajusta un aspecte o altre de l'oferta acadèmica per a assolir una xifra
raonable.

Per al curs 2020/2021 hi ha algunes novetats importants. Principalment,
s'han aconseguit 45 crèdits addicionals resultat de la reclamació de
finançament del grup Euro-UJI deslligat de la resta. El consell de direcció ha
accedit sobre aquest punt, i ho finançarà amb càrrec al programa de
docència en anglès i segell de qualitat. Aquests crèdits no són consolidables,
però els dos centres que els han rebut enguany (ESTCE i FCJE) han
demanat que ho siguen. Sembla que l'any que ve podrien ser-ho.

En aquestes noves condicions, les enginyeries industrials passen de tindre 4
a 5 grups en primer curs, que permetran una docència més adaptada als
diferents graus més el grup Euro-UJI.

La directora també fa notar que, al igual que l'any passat, els criteris de
repartiment s'han fet sobre la base de les previsions de matrícula de cada
assignatura, excepte en el Grau d'Enginyeria en Disseny Industrial i
Desenvolupament de Productes. En aquest grau es fa mitjana de matrícula
de tot el curs i s'atorga un grup extra a qui estiga sobre el 125% de la mitjana.
Els grups de laboratori reben tractament diferenciat segons la seua natura.

Els nombres de l'oferta presentada en la junta han sigut aprovats per
unanimitat en les respectives comissions de titulació, excepte els del Grau
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d'Enginyeria en Disseny Industrial i Desenvolupament de Productes, on s'ha
aprovat per majoria.

Rodrigo Llopis (vicedirector del Grau en Enginyeria Mecànica) agraeix en
nom de les enginyeries industrials el recolzament de la direcció del centre en
la seua reclamació per un finançament propi per al programa Euro-UJI. Dels
45 crèdits facilitats pel vicerectorat, han aplicat el gros en primer curs i deixat
segon igual però amb grups més grans. Agraeix també als professors
d'aquestes darreres assignatures el seu esforç per adaptar-se als canvis.

La directora del centre comenta que dels 45 crèdits finalment 29 han sigut
incorporats a l'oferta acadèmica de les enginyeries industrials. La resta han
repercutit sobre altres graus, vist que també aquests havien fet un esforç
històric per a possibilitar el grup Euro-UJI.

En torn obert de paraules, Julio Serrano (Dept. Enginyeria Sistemes
Industrials i Disseny) comenta que tot i que s'haja aprovat en la comissió de
titulació, el criteri de mitjanes aplicats en el Grau d'Enginyeria en Disseny
Industrial i Desenvolupament de Productes no és coherent. Es calcula la
grandària mitjana d'assignatura per curs sumant tots els alumnes matriculats
en cada assignatura i dividint pel nombre d'assignatures, donant com un
resultat que no es correspon amb la realitat, perquè de fet hi ha diferències
molt grans entre matrícules de diverses assignatures (entre 80 i 150-200), i
només s'obté un grup addicional de laboratori per a afrontar aquesta situació.
També comenta que l'assignació del grup extra està a més subjecta a
condicionaments que semblen definits específicament per a supervisar les
assignatures amb matrícula més alta. Literalment, el criteri de la comissió diu
«Se haría un especial seguimiento de la repercusión de estos grupos en los
indicadores de las asignaturas y se registrarían estas acciones en el AUDIT
del título». Julio remarca que això implica que en qualsevol moment es pot
llevar eixe grup i que no es supervisen en canvi les assignatures amb
aprovats de vora 100%. Considera que el plantejament global no és apropiat i
per tant, al marge del que haja resultat en la comissió de titulació, el vot en la
junta considera que hauria de ser en contra.

Es procedeix a la votació. Per petició del professor Antonio Gallardo (Dept.
Eng. Mecànica i Construcció) es vota l'oferta acadèmica conjunta de tots els
graus excepte disseny, que es vota a banda. Per al bloc de graus conjunt,
s'aprova l'oferta per unanimitat. Per al Grau d'Enginyeria Industrial en
Disseny Industrial i Desenvolupament de Productes es registren 30 vots a
favor, 12 abstencions i 1 en contra.

En acabar la votació, la directora clou el punt amb un agraïment a tot el
professorat per l'enteniment de les postures dels altres col·legues, i pel
reconeixement de l'interès general que han permès arribar a aquest acord.

En referència als màsters, la vicedirectora de Graus i Màsters comenta que
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l'oferta va ser aprovada sense cap comentari en la Comissió Coordinadora
dels Màsters, en sessió de 28/2/20. En aquest cas, cada màster per separat
rep el finançament segons una fórmula donada pel document de "Criteris per
a l’ordenació acadèmica i el finançament dels màsters universitaris de la
Universitat Jaume I" corresponent al curs 2020/21.

Ramón Cabello (Dept. d'Enginyeria Mecànica i Construcció) comenta que
enguany per a tindre 1946€ de pressupost en el Màster d'Enginyeria
Industrial han hagut de llevar 4 crèdits de POD, per no tindre finançament.

La directora del centre comenta que efectivament en la fòrmula de
finançament dels màster s'inclou tant els crèdits que computen en les àrees
de coneixement com els recursos per a la retribució del professorat extern i
altres despeses. La votació que s'ens requereix en la junta és en realitat
sobre el repartiment entre crèdits computables i no computables i els crèdits
que es converteixen en diners.

S'aprova l'oferta acadèmica dels graus (majoria en el Grau en Eng. Disseny
Ind. Desenvol. Prod, unanimitat la resta) i màsters (unanimitat).

4. Torn obert de paraules

Elena Mulet (secretària del Dept. d'Enginyeria Mecànica i Construcció) pregunta
si per a pròxims cursos seria possible que els departaments rebessen les
propostes d'oferta acadèmica més prompte. És convenient per si hi ha desajusts
que adreçar.

La directora comenta que enguany no s'han pogut oferir abans perquè han fet
falta dues rondes de reunions per a arribar a un acord entre els graus, i els
terminis marcats pel calendari que imposa el Vicerectorat de Professorat i
Ordenació Acadèmica són ajustats. Sol·licitaran a vicerectorat si per als pròxims
cursos hi ha la possibilitat de començar més prompte el repartiment.

No havent més comentaris, la directora agraeix l'assistència i clou la sessió a les
13:35h.

Còpia autèntica del document signat electrònicament per Juan Ignacio Climente Plasencia com a secretari/ària i segellat
electrònicament per la Universitat Jaume I el 12/03/2020 a les 10.37 h amb el vistiplau de la presidència. Se'n pot comprovar
l'autenticitat accedint al web http://www.uji.es/documents i introduint-hi el codi segur de verificació CBF2E20CE7E2160FDF2B.
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